
 

 

 

 

 

 

10. januar 2017 

 

 

I henhold til § 37  i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

 

1. Når Naturinstituttet registrerer mængder på stederne, runder de deres 

estimater op eller ned?  

 

2. Med hensyn til torskebestanden, har man undersøgt farvande nord for Attu, 

Diskobugten, Uummannaq fjorden, syd for Upernavik, nord for Upernavik, 

steder omkring Kullorsuaq, Melvillebugten, Qaanaaq samt Ittoqqortoormiits og 

Tasiilaqs farvande i øst? 

 

3. Med hensyn til torskebestanden, har man fremadrettet planer om at 

undersøge farvandene nord for Attu, Diskobugten, Uummannaq fjorden, syd 

for Upernavik, nord for Upernavik, steder omkring Kullorsuaq, Melvillebugten, 

Qaanaaq samt Ittoqqortoormiits og Tasiilaqs farvande i øst? Såfremt dette 

skal ske, hvor stort vil dette påvirke landskassen?  

 

4. Naturinstituttet bedømmer at de har god føling med fiskebestandene i vore 

farvande, har Naturinstituttet samme bedømmelse om farvandene nord for 

Attu, Diskobugten, Uummannaq fjorden, syd for Upernavik, nord for 

Upernavik, steder omkring Kullorsuaq, Melvillebugten, Qaanaaq samt 

Ittoqqortoormiits og Tasiilaqs farvande i øst?   

 

5. Bedømmer Fiskerirådet undersøgelserne af fiskebestandene i vore farvande 

som tilfredsstillende? 

 

6. Der har indtil nu fundet  undersøgelser sted i farvandene ud for Nuuk og 

Sisimiut, hvad er den procentuelle andel af disse farvande i forhold til hele 

vore farvande?  

 

7. Hvor stor en procent af deres farvande undersøger vores naboland, 

eksempelvis Island? 

 

8. Har Naalakkersuisut planer om at anskaffe sig et søsterskib til Sanna, og 

dermed få mulighed for at undersøge større del af vore farvande? 

 

9. Er der fare for at vore farvandes temperatur kan falde i de kommende år, 

hvorved torsken igen kan forsvinde som følge heraf? 

 

10. Er der indikationer på, at tildeling af kvoter der overgår Naturinstituttets 

indstillinger kan skabe fare for MSC-mærkningen af vores eksport samt for 

købelysten? 

 

11. Hvad mener Naalakkersuisut om muligheden for rådgivning om torskekvoter i 

forskellige dele af landet? 



 

(Medlem af Inatsisartut Bendt B. Kristiansen) 

 

Begrundelse: 

 

Der har i den seneste tid i samfundet været en stor debat om den tildelte torskekvote, og 

vores Naturinstitut, som undersøger vore farvande, er det centrale element i debatten. Efter 

det vi ved om Naturinstituttet, så undersøger Naturinstituttet kun begrænsede arealer af vort 

farvand, hvorfor man kan stille spørgsmålstegn ved om denne giver et retvisende billede af 

forholdene og om vi ikke bør undersøge en større del af vore farvande.  

 

Jeg ønsker mine spørgsmål besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


